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Protokół nr 64.2023 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej 

Protokół nr 63.2023 

z posiedzenia Komisji Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska 

z wspólnego posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej oraz Komisji Zdrowia, 

Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska odbytego w dniu 24 stycznia 2024 r. Wspólne posiedzenie 

rozpoczęło się o godz. 14:30, a zakończyło się o godz. 16:40 tego samego dnia. Obecni: 

 Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska  

  Radna Danuta Kułaga  

 Radna Elżbieta Musiałowska 

  Radna Irena Nowak  

  Radny Robert Marciniak  

 Radny Janusz Hyliński  

Na 5 członków komisji 5 obecnych.  

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej  

  Radna Karolina Jankowska – Grzybek 

 Radny Artur Wiatrak  

  Radna Barbara Kempiak 

 Radna Ewa Chyła 

Na 5 członków komisji 4 obecnych. Radna Magdalena Konrady nieobecność usprawiedliwiona 

niepłatana.  

 Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:  

- Tomasz Chudy – burmistrz Zdun,  

- Iwona Klepacka – Skarbnik Gminy Zduny,  

- Miłosz Zwierzyk – Kierownik Wydziału Gospodarki, Rolnictwa i Rozwoju,  

- Sylwia Wawrzynowicz – Przewodniczący Rady Osiedla nr 1, 

- Eugeniusz Koczorowski – Przewodniczący Rady Osiedla nr 2, 

- Paulina Boguszyńska – Inspektor ds. gospodarki komunalnej,  

- Magdalena Krawczyk – Inspektor ds. rolnych, leśnictwa i gospodarki gruntami, 

- Ewelina Wrońska – Inspektor ds. oświaty, kultury i kultury fizycznej, 

- Alina Hybsz – Przedstawiciel Rady Osiedla nr 3, 

- Patrycja Rosik – Inspektor ds. ochrony środowiska, 

- Karolina Rejek – Dyrektor Zespołu Szkół Ponadpodstawowych w Zdunach. 

Pkt. 1. Temat z ramowego planu pracy: 

a) Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej: Realizacja zadań oświatowych w Zespole 
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Szkół Ponadpodstawowych w Zdunach - ul. Strzelecka 10, Zduny 

W styczniu 2024 r komisja udała się do zmodernizowanego obiektu Zespołu Szkół 

Ponadpodstawowych im. Jana Kilińskiego w Zdunach.  

Obiekt w 2023 r. przeszedł gruntowną termomodernizacje, obiekt przystosowano do osób 

niepełnosprawnych w ramach pozyskanych fundusz z UE.  

W roku szkolnym 2023/2024 placówka oferuje kształcenie w następujących kierunkach:  

a) TECHNIKUM: 

- technik logistyk z pożarnictwem i ratownictwem 

 - technik informatyk z grafiką komputerową  

- technik żywienia i usług gastronomicznych z dietetyką i zdrowym stylem życia  

- technik turystyki na obszarach wiejskich z obsługą recepcji hotelowej  

- technik usług fryzjerskich z kosmetyką i stylizacją paznokci 

b) BRANŻOWA SZKOŁA I STOPNIA – oddział wielozawodowy (oddziały wielozawodowe: 

mechanik pojazdów samochodowych, fryzjer magazynier, logistyk, kucharz, stolarz, ślusarz, 

sprzedawca). 

Szkoła gwarantuje również:  

- wykwalifikowaną kadrę nauczycielską i bogato wyposażone pracownie, 

- pomoc w rozwijaniu pasji, kształtowaniu prospołecznych i prozdrowotnych postaw, 

- praktyki zagraniczne w ramach projektu ERASMUS +, 

- atrakcyjne staże zawodowe w ramach współpracy z Politechniką Poznańską. 

b) komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska: Wymiana pieców pozaklasowych 

na nowe kotły do dnia 31 grudnia 2023 r. z uwzględnieniem dotacji programu Czyste Powietrze 

Na styczniowym posiedzeniu członkowie komisji zajęli się tematem wymiany pieców 

pozaklasowych na nowe kotły do dnia 31 grudnia 2023 r. z uwzględnieniem dotacji programu Czyste 

Powietrze. Temat z ramowego planu pracy przedstawiła Patrycja Rosik. 

 Aktem prawnym nakładającym obowiązek wymiany piecy pozaklasowych jest uchwała 

antysmogowa, która obowiązuje w województwie wielkopolskim od 2018 roku. Wprowadzenie tejże 

uchwały ma na celu stopniową likwidację kotłów poniżej 5 klasy. Zgodnie z uchwałą, do końca 

2023r. należało wymienić bezklasowe kotły, tzw. ,,kopciuchy”. Kolejnym krokiem jest wymiana 

starych miejscowych ogrzewaczy pomieszczeń tj. piece kaflowe, kozy, kominki. Wymiany tych 

urządzeń należy dokonać do końca 2025 roku. Ponadto, dla miejscowych ogrzewaczy pomieszczeń 

od dnia 1 stycznia 2026 r., dopuszczone będzie używanie tylko instalacji spełniających wymagania 

ekoprojektu lub których sprawność cieplna wynosi co najmniej 80% 

 Uchwała antysmogowa dopuszcza do stosowania kotły:  

1. Spełniające wymagania ekoprojektu oraz 5 klasy efektywności energetycznej  
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2. Posiadające automatyczny podajnik  

3. Nieposiadające rusztu awaryjnego i możliwości jego zamontowania  

Kotły 5 klasy, zainstalowane przed wejściem w życie uchwały, mogą być użytkowane dożywotnio.  

Dokument wprowadził również zakaz stosowania najgorszej jakości paliw stałych np. bardzo 

drobnego miału lub węgla brunatnego czy flotokoncentratu, wilgotnego drewna. 

 Aktualnie gmina Zduny realizuje dwa programy, dzięki którym można otrzymać dotację m.in. na 

wymianę źródła ogrzewania. Są to:  

1. Program Czyste Powietrze - Skierowany jest do osób fizycznych, będących właścicielami lub 

współwłaścicielami budynków mieszkalnych jednorodzinnych lub wydzielonych w budynkach 

jednorodzinnych lokali mieszkalnych z wyodrębnioną księgą wieczystą. 

2. Program Ciepłe Mieszkanie Beneficjentem końcowym jest osoba fizyczna posiadająca tytuł 

prawny wynikający z prawa własności lub ograniczonego prawa rzeczowego do lokalu 

mieszkalnego, znajdującego się w budynku mieszkalnym wielorodzinnym, realizująca 

przedsięwzięcie będące przedmiotem dofinansowania. 

Następnie szczegółowo omówiła poszczególne programy i zasady ich realizacji – załącznik do 

protokołu. 

Uwag do temu nie wniesiono.  

Pkt. 2. Otwarcie i ustalenie porządku obrad. 

Działając w porozumieniu z przewodnicząca komisji Radna Karolina Jankowska Grzybek otworzyła 

wspólne posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej oraz Komisji Zdrowia, Opieki 

Socjalnej i Ochrony Środowiska. 

Porządek obrad członkowie komisji otrzymali za pomocą systemu eSesja. 

Ustalono, że komisja posiada wymagane quorum i jest władna obradować. Członkowie komisji 

porządek obrad oraz materiały sesyjne otrzymali za pośrednictwem aplikacji eSesja. Prowadząca 

obrady na wniosek burmistrza Zdun z dnia 19 stycznia 2024 r. wniosła o wprowadzenie do porządku 

obrad pkt. 3l) zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości. 

Z uwagi na brak dyskusji Przewodnicząca Komisji poddała wniosek pod głosowanie.    

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej 

Głosowano wniosek w sprawie: wprowadzenia do porządku obrad pkt. 3l) zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości - na wniosek burmistrza  

z dnia 19 stycznia 2024 r. 

Wyniki głosowania: ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (4): Ewa Chyła, Karolina Jankowska-Grzybek, Barbara Kempiak, Artur Wiatrak 
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NIEOBECNI (1): Magdalena Konrady 

Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska 

Głosowano wniosek w sprawie: wprowadzenia do porządku obrad pkt. 3l) zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości -na wniosek burmistrza z dnia 19-

01-2024r. 

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Janusz Hyliński, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, 

Irena Nowak 

Innych wniosków o zmianę w porządku obrad nie wniesiono. Prowadzący obrady przedstawił 

następujący porządek obrad:  

1. Temat z ramowego planu pracy: 

 a) Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej: Realizacja zadań oświatowych w Zespole Szkół 

Ponadpodstawowych w Zdunach – ul. Strzelecka 10, Zduny. 

b) Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska: Wymiana pieców pozaklasowych na 

nowe kotły do dnia 31 grudnia 2023 r. z uwzględnieniem dotacji programu Czyste Powietrze- sala nr 

4 UM Zduny. 

2. Otwarcie i ustalenie porządku obrad. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał:  

a) w sprawie przyjęcia sprawozdań z działalności Rad Osiedlowych w m. Zduny, 

b) w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Zduny ul. Lipowa, 

c) w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Zduny na lata 2023-2030, 

d) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości (dz. nr 2171/3 Zduny), 

e) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości (dz. nr 2171/4 Zduny), 

f) w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości dla przedsiębiorców realizujących nowe 

inwestycje na terenie Gminy Zduny w ramach pomocy de minimis, 

g) w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2024, 

h) w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zduny na lata 2024 – 2034, 

i) w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

j) w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 2024 r., 

k) w sprawie rozpatrzenia wniosku Pani Teresy Garland o zgłoszenie przez samorządy VETA  

ws. fuzji PKN ORLEN z PGNiG i nacjonalizację wydanych koncesji w formie uchwały, 

l) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości – Baszków.  

4. Przyjęcie sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli  w 2023 roku   

5. Sprawy bieżące, organizacyjne, wolne głosy i wnioski – wnioski OSP Zduny. 
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Uwag do porządku obrad nie zgłoszono.  

Pkt. 3. Zaopiniowanie projektów uchwał: 

a) w sprawie przyjęcia sprawozdań z działalności Rad Osiedlowych w m. Zduny 

Sprawozdania z działalności Rad Osiedlowych w m. Zduny przedstawili Przewodniczący Rad 

Osiedlowych Sylwia Wawrzynowicz, Eugeniusz Koczorowski oraz w/z Alina Hybsz. 

Przedstawiciele Rad Osiedlowych wskazali na niskie zaangażowanie mieszkańców w sprawy osiedla, 

w najbliższym czasie priorytetem będzie zwiększenie udziału mieszkańców w zebraniach Rad 

Osiedla.   

Budżet Rady Osiedla wspomagany jest przez sponsorów, dzięki którym zwiększano systematycznie 

liczbę atrakcji na festynie rodzinnym.  

W trakcie dyskusji wskazano na niski poziom budżetu Rady Osiedla. Od dnia powstania budżet Rad 

nie zwiększył się i wynosi 7 tys. zł. Są to środki z przeznaczaniem na integracje społeczeństwa. Kwota 

ta wynika z możliwości budżetowych gminy. Burmistrz Zdun Tomasz Chudy poddał, że budżet Rad 

Osiedlowych to taka namiastka funduszu obywatelskiego i chciałby, aby w przyszłości budżet Rady 

Osiedla wynosił tyle ile największy fundusz sołecki tj. 53 tys. zł, aby realizować konkretne 

przedsięwzięcia. Zachęcał do udziału w zebraniach, aby mieszkańcy przedstawiali swoje potrzeby.  

Wyjaśniono, iż wysokość funduszu sołeckiego jest uregulowana ustawą o funduszu sołeckim 

 i ok 20 % - 25% środków z funduszu sołeckiego refunduje państwo. Fundusz ten ma inne znaczenie 

niż Rady Osiedlowe. Na wsiach z funduszu sołeckiego można modernizować i doposażać sale, 

przeznaczyć środki na remonty dróg, a zaledwie 3 tys. zł przeznaczone jest na integrację 

mieszkańców, tj. głównie festyny i imprezy dla dzieci. Rady Osiedla skupiają się jedynie na integracji 

mieszkańców.  

Z uwagi na wyczerpanie dyskusji prowadząca obrady poddała projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej 

Głosowano w sprawie: w sprawie przyjęcia sprawozdań z działalności Rad Osiedlowych w m. 

Zduny. 

Wyniki głosowania: ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (4): Ewa Chyła, Karolina Jankowska-Grzybek, Barbara Kempiak, Artur Wiatrak 

NIEOBECNI (1): Magdalena Konrady 

Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska 

Głosowano w sprawie: w sprawie przyjęcia sprawozdań z działalności Rad Osiedlowych  

w m. Zduny.  

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: ZA (5): Janusz Hyliński, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, 

Irena Nowak 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

b) w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Zduny ul. Lipowa 

Projekt uchwały przedstawiła Paulina Boguszyńska. Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Z uwagi na brak dyskusji prowadząca obrady poddała projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej 

Głosowano w sprawie: w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Zduny ul. Lipowa.  

Wyniki głosowania: ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (4): Ewa Chyła, Karolina Jankowska-Grzybek, Barbara Kempiak, Artur Wiatrak 

NIEOBECNI (1): Magdalena Konrady 

Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska 

Głosowano w sprawie: w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Zduny ul. Lipowa.  

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Janusz Hyliński, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, 

Irena Nowak 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

c) w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Zduny na lata 2023-2030 

Projekt uchwały przedstawił Miłosz Zwierzyk. Strategia Rozwoju Gminy Zduny na lata 2023-2030 

jest dokumentem planistycznym i strategicznym, zawierającym zespół działań, których celem jest 

zrównoważony rozwój społeczny, gospodarczy, infrastrukturalny, ekologiczny i przestrzenny. 

Dokument ten został opracowany z uwzględnieniem aktualnych uwarunkowań ekonomicznych, 

przepisów prawnych oraz zmieniających się potrzeb mieszkańców. Strategia Rozwoju Gminy Zduny 

na lata 2023-2030 jest spójna z obowiązującymi dokumentami programowymi na szczeblu krajowym 

i regionalnym. Będzie wyznaczała ramy dla planów i programów powstających w gminie podczas  

jej obowiązywania. Strategia Rozwoju Gminy Zduny na lata 2023-2030 jest istotne z punktu widzenia 

możliwości ubiegania się o środki zewnętrzne, w tym środki unijne. Projekt Strategii został 

zaopiniowany przez Regionalną Dyrekcję Ochrony Środowiska w Poznaniu, Wielkopolski 

Państwowy Wojewódzki Inspektor Sanitarny oraz Zarząd Województwa Wielkopolskiego.  

Zgłoszono pytanie do projektu uchwały. 

Radny Artur Wiatrak – czy strategie można co roku odświeżać. 

Miłosz Zwierzyk – zmiany do strategii można zawsze wprowadzić, ale cała procedura musi być 

przeprowadzona od początku do końca. Co roku w raporcie o stanie gminy zamieszczana jest 
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ewaluację wskaźników zrealizowanych celów ze strategii.  

Z uwagi na wyczerpanie dyskusji prowadząca obrady poddała projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej 

Głosowano w sprawie: w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Zduny na lata 2023-2030. 

 Wyniki głosowania: ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (4): Ewa Chyła, Karolina Jankowska-Grzybek, Barbara Kempiak, Artur Wiatrak 

NIEOBECNI (1): Magdalena Konrady 

Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska 

Głosowano w sprawie: w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Zduny na lata 2023-2030.  

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Janusz Hyliński, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, 

Irena Nowak 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

d) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości (dz. nr 2171/3 Zduny) 

Projekt uchwały przedstawiła Magdalena Krawczyk. Przedmiotem niniejszej uchwały jest wyrażenie 

zgody na zbycie niezabudowanej nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność Gminy Zduny, 

oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka 2171/3 o powierzchni 4,4985 ha, położona w obrębie 

geodezyjnym w m. Zduny. Zbycie nieruchomości zostanie przeprowadzone w trybie przetargu 

nieograniczonego. Zgodnie z Miejscowym Planem Zagospodarowania Przestrzennego przyjętego 

uchwałą Rady Miejskiej w Zdunach nr LXIV.424.2023 z dnia 27 września 2023 r. nieruchomość  

oznaczona została symbolem P-U i może być przeznaczona pod działalność  usługową oraz 

produkcje. Z uwagi na powyższe, nie ma konieczności utrzymywania przedmiotowej nieruchomości 

w zasobie. Jej sprzedaż pozwoli na przeprowadzenie inwestycji miejskich, których realizacja ma 

istotne znaczenie dla funkcjonowania miasta i zaspokajania potrzeb lokalnej społeczności.   

Zgłoszono pytania do projektu uchwały. 

Radny Robert Marciniak – czy ta druga działka jest o podobnej wielkości. 

Magdalena Krawczyk – druga działka ma powierzchnię 1,3370 ha i cenę wywoławczą 869.050,00 + 

23 % VAT, a działka nr 2171/3 cenę wywoławczą 2.924,025,00 + 23 % VAT. 

Radna Ewa Chyła – czy jest zainteresowanie zakupem tych działek.  

Tomasz Chudy – teoretycznie jest zainteresowanie, ale faktycznie okazuje się po ogłoszeniu 

przetargu czy osoba zainteresowana przystąpi do licytacji.   

Radna Barbara Kempiak – na co zostanie przeznaczony dochód ze sprzedaży działek. 

Iwona Klepecka – dochód jest już wprowadzony w budżecie z przeznaczeniem na wydatki 
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inwestycyjne w tegorocznym budżecie.  

Innych pytań, uwag nie zgłoszono. 

 Z uwagi na wyczerpanie dyskusji prowadząca obrady poddała projekt uchwały pod zaopiniowanie 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej 

Głosowano w sprawie: w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości (dz. nr 2171/3 

Zduny). 

Wyniki głosowania: ZA: 2, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (2): Karolina Jankowska-Grzybek, Artur Wiatrak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2): Ewa Chyła, Barbara Kempiak 

NIEOBECNI (1): Magdalena Konrady 

Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska 

Głosowano w sprawie: w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości (dz. nr 2171/3 

Zduny).  

Wyniki głosowania: ZA: 2, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (2): Janusz Hyliński, Robert Marciniak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3): Danuta Kułaga, Elżbieta Musiałowska, Irena Nowak 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

e) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości (dz. nr 2171/4 Zduny) 

Projekt uchwały przedstawiła Magdalena Krawczyk. Przedmiotem niniejszej uchwały jest wyrażenie 

zgody na zbycie niezabudowanej nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność Gminy Zduny, 

oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka 2171/4 o powierzchni 1,3370 ha, położona w obrębie 

geodezyjnym w m. Zduny. Zbycie nieruchomości zostanie przeprowadzone w trybie przetargu 

nieograniczonego. Zgodnie z Miejscowym Planem Zagospodarowania Przestrzennego przyjętego 

uchwałą Rady Miejskiej w Zdunach nr LXIV.424.2023 z dnia 27 września 2023 r. nieruchomość 

oznaczona została symbolami: K-DG – tereny drogi głównej oraz P-U i może być przeznaczona  

pod działalność usługową oraz produkcyjną. Z uwagi na powyższe, nie ma konieczności 

utrzymywania przedmiotowej nieruchomości w zasobie. Jej sprzedaż pozwoli na przeprowadzenie 

inwestycji miejskich, których realizacja ma istotne znaczenie dla funkcjonowania miasta  

i zaspokajania potrzeb lokalnej społeczności.   

Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Z uwagi na brak dyskusji prowadząca obrady 

poddała projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Radna Ewa Chyła – czy na tych działkach jest ograniczenie co do rodzaju prowadzonej działalności 

gospodarczej.  
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Tomasz Chudy – rodzaj prowadzonej działalności gospodarczej jest określony w planie 

zagospodarowania przestrzennego, który Rada uchwaliła. Zatem nie można na tym terenie prowadzić 

działalności zakład przemysłowy, który by prowadził działalność niebezpieczną dla środowiska np. 

przeróbka odpadów, biogazownie elektrowni wiatrowych, określona jest wysokość, szerokość 

budynku, który by tam mógł powstać.  

Radna Ewa Chyła – czy w przetargu jest zwarte jakiej działalności nie można tam wykonywać.  

Tomasz Chudy – pełna informacja została umieszczona nie tylko na BIP i stronie urzędu oraz 

instytucjach wspierających samorządy.  

Miłosz Zwierzyk – w ogłoszeniu przetargu zawarta jest informacja o Uchwale nr LXIV.424.2023 

Rady Miejskiej w Zdunach z dnia 27 września 2023 r. w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenu działek ewidencyjnych 2171/3 i 2171/4 w mieście 

Zduny. 

Radny Robert Marciniak – koło tych działek ma przebiegać obwodnica. 

Miłosz Zwierzyk – tak, ma tamtędy przebiegać obwodnica i część działki objęta planami budowy 

obwodnicy jest już wyłączona. Z tych działek jest dojazd do obwodnicy.  

Tomasz Chudy – zjazd z obwodnicy jest uzgodniony i potencjalnie powoduje wzrost wartości działki.  

Innych pytań. uwag nie zgłoszono. Z uwagi na wyczerpanie dyskusji prowadząca obrady poddała 

projekt pod zaopiniowanie.  

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej 

Głosowano w sprawie: w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości (dz. nr 2171/4 

Zduny). 

Wyniki głosowania: ZA: 2, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (2): Karolina Jankowska-Grzybek, Artur Wiatrak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2): Ewa Chyła, Barbara Kempiak 

NIEOBECNI (1): Magdalena Konrady 

Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska 

Głosowano w sprawie: w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości (dz. nr 2171/4 

Zduny).  

Wyniki głosowania: ZA: 2, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (2): Janusz Hyliński, Robert Marciniak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3): Danuta Kułaga, Elżbieta Musiałowska, Irena Nowak 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 
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f) w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości dla przedsiębiorców realizujących nowe 

inwestycje na terenie Gminy Zduny w ramach pomocy de minimis 

Projekt uchwały przedstawiła Iwona Klepacka. Zgodnie z art. 7 ust. 3 ustawy z dnia 1 stycznia 1991 

roku o podatkach i opłatach lokalnych (Dz.U. z 2023 poz. 70 ze zm.) Rada Gminy w drodze uchwały 

może wprowadzić inne zwolnienia przedmiotowe niż określone w ust.1 i 2 w/w ustawy. 

Uchwała ta wprowadziła zwolnienia z podatku od nieruchomości budynków lub ich części 

wybudowanych zgodnie z przepisami ustawy Prawo budowlane, związanych z prowadzeniem 

działalności gospodarczej, będących własnością przedsiębiorcy oraz określa warunki tych zwolnień.  

Komisja Europejska ROZPORZĄDZENIEM KOMISJI (UE) 2023/2831 z dnia 13 grudnia 2023r. 

wydłużyła okres na jaki mogą być udzielane między innymi przedmiotowe zwolnienia  

do dnia 31 grudnia 2030 r. W przytoczonym rozporządzeniu wprowadzono zasadę, że po upływie 

ww. okresu wszelkie środki pomocy de minimis, spełniają warunki w nim określone, można wdrażać 

w sposób prawomocny przez kolejne 6 miesięcy a zatem maksymalnie do 30.06.2031 r., zapis ten 

znalazł się również w treści niniejszej uchwały.  

Z uwagi na wygaśnięcie, z dniem 01.01.2024 r., dotychczasowej uchwały w tym obszarze, projekt 

niniejszej uchwały zakłada wejście przepisów z mocą wsteczną, dla zapewnienia ciągłości 

 w zakresie określonych uchwałą zwolnień.  

Zgodnie z art. 88 ust. 1 i 2 Konstytucji Rzeczypospolitej Polskiej z dnia 2 kwietnia 1997 r. 

 (Dz. U. Nr 78, poz. 483 z późn. zm.) wejście w życie aktu prawa miejscowego jest uwarunkowane 

od jego ogłoszenia na zasadach i w trybie przewidzianym w ustawie, do której odsyła także 

 w odniesieniu do zasad i trybu wydawania tych aktów (art. 94 Konstytucji RP). Realizacja dyspozycji 

zawartej w Konstytucji następuje w ustawie z dnia 20 lipca 2000 r. o ogłaszaniu aktów normatywnych 

 i niektórych innych aktów prawnych (Dz. U. z 2011 r. Nr 197, poz. 1172 z późn. zm.), która 

jednocześnie przesądza z jednej strony o kwalifikacji aktów prawa miejscowego, stanowionych przez 

organy gminy, do katalogu aktów podlegających publikacji w wojewódzkim dzienniku urzędowym 

(art. 13 pkt 2 ww. ustawy), a z drugiej strony o konieczności ustalenia odpowiedniego terminu wejścia 

w życie takiego aktu, oznaczonego nie wcześniej niż po upływie 14 dni od dnia ich ogłoszenia 

 (art. 4 ust. 1 ww. ustawy). Jednakże art. 5 ustawy o ogłaszaniu aktów normatywnych i niektórych 

innych aktów prawnych przewiduje możliwość nadania aktowi normatywnemu wstecznej mocy 

obowiązującej, jeżeli zasady demokratycznego państwa prawa nie stoją temu na przeszkodzie. 

Niniejsza uchwała wprowadza zwolnienia z podatku od nieruchomości dla określonej grupy 

podatników, a zatem jej przepisy polepszają sytuację prawną niektórych adresatów i zarazem nie 

pogarszają sytuacji prawnej pozostałych jej adresatów. W związku z powyższym, mimo działania 

wstecz uchwała realizuje zasady demokratycznego państwa. Projekt przesłano do Prezesa Urzędu 

Ochrony Konkurencji i Konsumenta do zaopiniowania.  
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Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Z uwagi na brak dyskusji prowadząca obrady 

poddała projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej 

Głosowano w sprawie: w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości dla przedsiębiorców 

realizujących nowe inwestycje na terenie Gminy Zduny w ramach pomocy de minimis.  

Wyniki głosowania: ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (4): Ewa Chyła, Karolina Jankowska-Grzybek, Barbara Kempiak, Artur Wiatrak 

NIEOBECNI (1): Magdalena Konrady 

Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska 

Głosowano w sprawie: w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości dla przedsiębiorców 

realizujących nowe inwestycje na terenie Gminy Zduny w ramach pomocy de minimis. 

 Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Janusz Hyliński, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, 

Irena Nowak 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

g) w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2024 

Projekt uchwały przedstawiła Iwona Klepacka odczytała treść projektu uchwały, po czym 

przedstawiła proponowane zmiany do projektu uchwały budżetowej na 2024 r.: 

Planowane dochody ulegają zwiększeniu o 249.111,11 zł z następujących tytułów:  

1) na podstawie decyzji Wojewody Wielkopolskiego, zawiadomienie nr FB-I.3111.5.2024.7,  

w dz. 852, rozdz. 85219 § 2030 o kwotę 28.932,00 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie ośrodków 

pomocy społecznej;  

2) z tytułu środków z Funduszu Pomocy na łączną kwotę 11.974,76 zł, z czego:  

- 10,46 zł na zadania z art. 9 ust. 1a i 1 ustawy o pomocy obywatelom Ukrainy, ujęte w rozdziale 

75095 § 2100;  

- 5.100,00 zł na świadczenie 300+, dz. 853, rozdział 85395 § 2100;  

- 2.512,16 zł na świadczenia rodzinne, dz. 855, rozdział 85595 § 2100;  

- 2.512,00 zł na realizację zadań z art. 13 ustawy o pomocy obywatelom Ukrainy, dz. 853, rozdział 

85395 § 2100;  

- 1.840,14 zł na wypłatę zasiłków stałych, dz. 852, rozdział 85295 § 2100;  

3) wpływu w wysokości 140.161,35 zł w rozdziale 60016 § 6280, na który umowa została podpisana 

w 2023 r., a dotyczy środków z Nadleśnictwa Krotoszyn na dofinansowanie przebudowy drogi 

Baszków -Trzaski; 
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4) środków Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 w kwocie 3.474,74 zł, rozdział 85395 § 2180,  

na refundacje podatku VAT od paliw gazowych;  

5) niezrealizowanej puli środków z roku 2023 z tytułu dotacji na realizację programu „Ciepłe 

mieszkanie”;  

Zmiany wydatków obejmują:  

1) zmiany w zakresie wydatków bieżących w planie Urzędu Miejskiego oraz MGOPS, naniesione 

zgodnie z aktualnymi potrzebami oraz dyspozycją w zakresie otrzymanych dotacji, środków  

z Funduszu Pomocy i Funduszu Przeciwdziałania COVID-19.  

W szczególności:  

- w dz. 400 Wytwarzanie i zaopatrywanie w energię elektryczną, gaz i wodę dokonuje się zwiększenia 

nakładów na zakup gazu do miejskich kotłowni;  

- w dz. 600 Transport i łączność zmniejsza się plan wydatków w zakresie dotacji na realizację zadań 

w obszarze transportu publicznego, do wysokości podpisanej umowy na 2024 r.;  

- w dz. 710 działalność usługowa, dz. 750 Administracja publiczna oraz dz. 754 Bezpieczeństwo publiczne 

i ochrona przeciwpożarowa, dokonuje się zmian w zakresie bieżących potrzeb UM oraz w związku  

z otrzymanymi środkami z Funduszu Pomocy;  

- w dz. 851 Ochrona zdrowia zwiększa się plan wydatków o niewykorzystane w 2023 r. środki na 

realizację zadań określonych w ustawie o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi;  

- w dz. 852 Pomoc społeczna, dz. 853 Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej i dz. 855 Rodzina 

dokonano zmian, o które zawnioskował MGOPS w związku z otrzymanymi dotacjami oraz środkami  

z Funduszu Pomocy;  

- w dz. 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska zwiększono plan wydatków w zakresie projektu 

pn. „Ciepłe mieszkanie”;  

- w dz. 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego oraz 926 Kultura fizyczna dokonuje się zmian  

w zakresie bieżących potrzeb UM;  

2) zmiany w zakresie wydatków majątkowych dotyczą zwiększenia, o środki niewykorzystane w 2023 

r., nakładów na przedsięwzięcia pn.”Uporządkowanie gospodarki wodno-ściekowej w sołectwie 

Baszków i Bestwin” oraz „Ciepłe mieszkanie”.  

Zmiana planu przychodów obejmuje:  

1) zwiększenie o 223.123,76 zł przychodów jst z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku 

bieżącym budżetu, wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych 

ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach i dotyczy:  

a) 73.531,79 zł z tytułu środków na realizację zadań określonych w ustawie o wychowaniu w trzeźwości 

i przeciwdziałaniu alkoholizmowi;  

b) 149.591,97 zł z tytułu otrzymanych w 2023 r. środków na realizację programu „Ciepłe mieszkanie”  
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3) zwiększenie zaangażowania wolnych środków, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 ustawy 

 o 1.000.000,00 zł;  

4) zwiększenie o 495.093,44 zł kwoty przychodów z tytułu pożyczek i dotyczy pożyczki z WFOŚiGW  

w Poznaniu, na którą umowa została podpisana w 2023 r., natomiast środki pieniężne z tego tytułu wpłyną 

na rachunek bankowy Gminy w 2024 r. 

Do projektu uchwały zgłoszono pytania. 

Radna Ewa Chyła – kiedy wpłynął środki z fotowoltaiki.   

Iwona Klepacka – nie mamy określonego terminu wpływu środków. Jesteśmy po kontroli i czekamy 

na protokół.  

Miłosz Zwierzyk – projekt rozliczony był praktycznie w styczniu 2023r. i czekaliśmy na rozliczenia 

pozostałych samorządów. W związku z zakończeniem perspektywy przeprowadzono kontrole na 

miejscu.  

Radna Ewa Chyła – zaciągnęliśmy kredyt na wyprzedzające finasowanie zadania budowa 

fotowoltaiki, jakie koszty z tego tytułu ponosimy? 

Iwona Klepacka – jest to koszt ok 20 tys. zł miesięcznie i spłata kredytu przedłużona jest do końca 

br. 

W dalszej części rozmawiano o ogólnej sytuacji finansowej gminy.  

Innych pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Z uwagi na brak dyskusji prowadząca obrady 

poddała projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej 

Głosowano w sprawie: w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2024. 

Wyniki głosowania: ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (4): Ewa Chyła, Karolina Jankowska-Grzybek, Barbara Kempiak, Artur Wiatrak 

NIEOBECNI (1): Magdalena Konrady 

Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska 

Głosowano w sprawie: w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2024. 

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Janusz Hyliński, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, 

Irena Nowak 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

h) w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zduny na lata 2024 – 

2034 

Projekt uchwały przedstawiła Iwona Klepacka. Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
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opracowano wykorzystując dane historyczne dotyczące dochodów i wydatków z lat ubiegłych oraz 

zmiany w budżecie na 2024 r. Długość okresu objętego prognozą wynika z art. 227 ustawy  

z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych. Prognoza finansowa obejmuje lata 2024-2034  

tj. okres, w którym będzie następował wykup obligacji oraz spłata pożyczek i kredytów.  

W załączniku nr 1 do uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej wprowadzono również 

zmiany wynikające z niższego niż zakładano poziomu długu gminy na koniec 2023 r. Plan w tej 

pozycji wynosił 28.390.073,48 zł, a wykonanie 27.141.461,17 zł. 

Niższy poziom rzeczywistego zadłużenia znalazł również swoje przełożenie w korekcie rozchodów 

na lata 2028-2034. Ogółem, w okresie objętym prognozą rozchody uległy zmniejszeniu o kwotę 

753.518,87 zł.   

Załącznik nr 1 obejmuje środki z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19, w tym środki z Rządowego 

Funduszu Polski Ład oraz Rządowego Programu odbudowy Zabytków. 

W załączniku nr 2 dokonano zmiany w przedsięwzięciu wykazanym w pozycji 1.3.1.2 "Monitoring 

składowiska odpadów" wydłużając okres jego realizacji do roku 2025 i zakładając zwiększenie 

nakładów na ten cel o 9.225,00 zł oraz zaktualizowano limit wydatków 2024 dla przedsięwzięć 

 w poz. 1.1.2.1 i 1.3.2.7 do wysokości wydatków ustalonych w budżecie na 2024 r. 

Pełen zakres zmian obrazuje załącznik do niniejszej uchwały. 

Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Z uwagi na brak dyskusji prowadząca obrady 

poddała projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej 

Głosowano w sprawie: w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zduny 

na lata 2024 – 2034.  

Wyniki głosowania: ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (4): Ewa Chyła, Karolina Jankowska-Grzybek, Barbara Kempiak, Artur Wiatrak 

NIEOBECNI (1): Magdalena Konrady 

Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska 

Głosowano w sprawie: w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zduny 

na lata 2024 – 2034.  

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Janusz Hyliński, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, 

Irena Nowak 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

i) w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 
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Projekt uchwały przedstawiła Danuta Kułaga. Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Z uwagi na brak dyskusji prowadząca obrady poddała projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej 

Głosowano w sprawie: w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji. 

Wyniki głosowania: ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (4): Ewa Chyła, Karolina Jankowska-Grzybek, Barbara Kempiak, Artur Wiatrak 

NIEOBECNI (1): Magdalena Konrady 

Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska 

Głosowano w sprawie: w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji.  

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Janusz Hyliński, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, 

Irena Nowak 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

j) w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 2024 r. 

Projekt uchwały przedstawiła Danuta Kułaga.  

RAMOWY PLAN PRACY KOMISJI SKARG, WNIOSKÓW I PETYCJI NA ROK 2024 

1. Bieżące rozpatrywanie skarg składanych na działanie Burmistrza i gminnych jednostek 

organizacyjnych. 

2. Bieżące rozpatrywanie wniosków i petycji składanych przez mieszkańców. 

3. Sporządzanie projektów rozstrzygnięć wraz z uzasadnieniem dotyczących rozpatrywanych skarg, 

wniosków i petycji. 

4. Opracowanie planu pracy Komisji na rok 2025. 

5. Sporządzenie rocznego sprawozdania z pracy Komisji za rok 2024. 

6. Opiniowanie projektów uchwał wynikających z bieżących zadań gminy. 

7. Stała współpraca z pozostałymi Komisjami Rady Miejskiej. 

Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Z uwagi na brak dyskusji prowadząca obrady 

poddała projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej 

Głosowano w sprawie: w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji 2024 r. 
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Wyniki głosowania: ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (4): Ewa Chyła, Karolina Jankowska-Grzybek, Barbara Kempiak, Artur Wiatrak 

NIEOBECNI (1): Magdalena Konrady 

Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska 

Głosowano w sprawie: w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji 2024 r. 

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Janusz Hyliński, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, 

Irena Nowak 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

k) w sprawie rozpatrzenia wniosku Pani Teresy Garland o zgłoszenie przez samorządy VETA 

ws. fuzji PKN ORLEN z PGNiG i nacjonalizację wydanych koncesji w formie uchwały. 

Projekt uchwały przedstawiła Danuta Kułaga. W dniu 4 grudnia 2023 r. drogą elektroniczną wpłynął 

do Rady Miejskiej w Zdunach wniosek Pani Teresy Garland o zgłoszenie przez samorządy VETA 

ws. fuzji PKN ORLEN z PGNiG i nacjonalizację wydanych koncesji w formie uchwały. Zgodnie  

z przepisem art. 241 pkt 3 KPA, Przedmiotem wniosku mogą być w szczególności sprawy ulepszenia 

organizacji, wzmocnienia praworządności, usprawnienia pracy i zapobiegania nadużyciom, ochrony 

własności, lepszego zaspokajania potrzeb ludności. Jak wynika z przepisu art. 244 pkt 1 KPA wniosek 

powinien zostać rozpatrzony bez zbędnej zwłoki jednak nie później niż w ciągu miesiąca. W 

przypadku niezałatwienia wniosku w terminie zastosowania mają przepisy art. 36-38 KPZ  

(art. 245 pkt 1). Termin miesiąca na załatwienie wniosku upływa w dniu 4 stycznia 2024 r. W związku 

z faktem, że na dzień 31 stycznia 2024 r. zaplanowana została LXIX sesja Rady Miejskiej w Zdunach, 

Przewodniczący Rady pismem RM.1510.02.2023 z dnia 3 stycznia 2024 r. poinformował 

 - na podstawie art. 245 pkt 1 KPA - wnioskodawcę o przesunięciu terminu rozpatrzenia wniosku 

 na dzień 31 stycznia 2024 r. Przewodniczący Rady uwzględniając przepis art. 242 pkt 1 KPA  

oraz postanowienia § 131 ust. 1 Statutu Gminy Zduny skierował przedmiotowy wniosek do Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej, celem jego rozpatrzenia i przedstawienia stanowiska 

Radzie Miejskiej. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji na posiedzeniu w dniu 10 stycznia 2024 r. 

dokonała szczegółowej analizy dokumentacji i wyjaśnień dotyczących przedmiotowej sprawy.  

W toku prowadzonego postępowania Komisja ustaliła, że zgodnie z treścią artykułu 241 Kodeksu 

postępowania administracyjnego przedmiotem wniosku mogą być w szczególności sprawy 

ulepszenia organizacji, wzmocnienia praworządności, usprawnienia pracy i zapobiegania 

nadużyciom, ochrony własności, lepszego zaspokojenia potrzeb ludności. Komisja Skarg, Wniosków 
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i Petycji uznała, że wniosek ten nie spełnia wymogów obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej 

zwartej w Uchwale nr VII.57.2019 Rady Miejskiej w Zdunach z dnia 24 kwietnia 2019 r. w sprawie 

zasad i trybu zgłaszania projektów uchwał w ramach obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej.  

W związku z powyższym zawiadamiam, że wykonanie prawa do obywatelskiej inicjatywy 

uchwałodawczej odbywać się powinno w trybie i na zasadach określonych w wyżej wymiennej 

uchwale. Ponadto zgodnie z art. 171 konstytucji RP Organami nadzoru nad działalnością jednostek 

samorządu terytorialnego są Prezes Rady Ministrów i wojewodowie, a w zakresie spraw finansowych 

regionalne izby obrachunkowe, zatem z punktu widzenia prawa Pani wniosek nie ma jakikolwiek 

podstaw faktycznych i prawnych do uwzględnienia. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Miejskiej w Zdunach biorąc pod uwagę stan faktyczny sprawy oraz w/w przepisy prawa przedkłada 

Radzie Miejskiej w Zdunach stanowisko, aby wniosek uznać za niezasadny.  

Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Z uwagi na brak dyskusji prowadząca obrady 

poddała projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej 

Głosowano w sprawie: w sprawie rozpatrzenia wniosku Pani Teresy Garland o zgłoszenie przez 

samorządy VETA ws. fuzji PKN ORLEN z PGNiG i nacjonalizację wydanych koncesji w formie 

uchwały. 

Wyniki głosowania: ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (4): Ewa Chyła, Karolina Jankowska-Grzybek, Barbara Kempiak, Artur Wiatrak 

NIEOBECNI (1): Magdalena Konrady 

Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska 

Głosowano w sprawie: w sprawie rozpatrzenia wniosku Pani Teresy Garland o zgłoszenie przez 

samorządy VETA ws. fuzji PKN ORLEN z PGNiG i nacjonalizację wydanych koncesji w formie 

uchwały. 

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Janusz Hyliński, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, 

Irena Nowak 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

l) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości. 

Projekt uchwały przedstawiła Magdalena Krawczyk. Przedmiotem niniejszej uchwały jest wyrażenie 

zgody na zbycie niezabudowanej nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność Gminy Zduny, 

oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka 482/22 o powierzchni 0,1546 ha, położona w obrębie 

geodezyjnym Baszków. Przedmiotowa działka stanowi według wypisu z rejestru gruntów - grunty 
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orne. Dla nieruchomości wydana została decyzja Burmistrza Zdun o warunkach zabudowy 

 Nr GT. 6730.13.2023 z dnia 31.05.2023 r. - budowa budynku mieszkalnego jednorodzinnego  

wraz z instalacjami i urządzeniami technicznymi oraz pozostałą niezbędną infrastrukturą techniczną. 

W związku z chęcią nabycia powyższej nieruchomości, zasadne jest przeznaczenie przedmiotowej 

nieruchomości do sprzedaży, a tym samym podjęcie przez Radę Miejską w Zdunach niniejszej 

uchwały. 

Zgłoszono zapytania do projektu uchwały. 

Radny Artur Wiatrak – za ile działka poszła. 

Magdalena Krawczyk – działka została sprzedana za kwotę 97.452,90 zł. 

Radna Ewa Chyła – czy tam jest droga dojazdowa do tej działki. 

Magdalena Krawczyk – odrębny dojazd do działki nie jest wyznaczony, ale nabywcą została firma, 

która posiada teren przylegający do zbytej działki.  

Innych pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Z uwagi na wyczerpanie dyskusji 

prowadząca obrady poddała projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej 

Głosowano w sprawie: w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości. 

Wyniki głosowania: ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (4): Ewa Chyła, Karolina Jankowska-Grzybek, Barbara Kempiak, Artur Wiatrak 

NIEOBECNI (1): Magdalena Konrady 

Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska 

Głosowano w sprawie: w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości. 

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Janusz Hyliński, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, 

Irena Nowak 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

Pkt. 4. Przyjęcie sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli w 2023 roku 

Projekt uchwały przedstawiła Ewelina Wrońska. Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Z uwagi na brak dyskusji prowadząca obrady poddała projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli w 

2023 roku. 

Wyniki głosowania: ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: ZA (4): Ewa Chyła, Karolina Jankowska-Grzybek, Barbara Kempiak, Artur Wiatrak 

NIEOBECNI (1): Magdalena Konrady 

Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli w 

2023 roku.  

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5):Janusz Hyliński, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, 

Irena Nowak 

Sprawozdanie i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

Pkt. 5. Sprawy bieżące, organizacyjne, wolne głosy i wnioski. 

W tym punkcie członkowie komisji zabrali głos w sprawach bieżących.  

Radny Artur Wiatrak – pytał o postępy wykonania prac w kościele poewngelickim i jak będzie obiekt 

funkcjonował po modernizacji. 

Miłosz Zwierzyk – rusztowania pozostały, aby wykonać poprawki, które dotyczą elewacji głównie 

scalenia kolorystyki i faktury. Konserwator zabytków wyznaczył termin przełom marca/kwietnia na 

wykonanie poprawek, w środku balustrady drobne szlifowania elementów i piony elektryczne 

poprowadzone w rurkach miedzianych. Obiekt będzie funkcjonował jak do tej pory jako Dom 

Pogrzebowy. Dodatkowo wieża zostanie udostępniona dla grup zorganizowanych, ZOK będzie 

opiekunem budynku.  

Radna Barbara Kempiak – kto z urzędu uczestniczył w odbiorze zadania termomodernizacja Zespołu 

Szkół Ponadpodstawowych i jakie są uwagi do odbioru obiektu. 

Miłosz Zwierzyk – nie było usterek takich, które by nie uniemożliwiały dokonanie odbioru zadania.  

Ściany są nierównie, co widać na suficie podwieszanym, niezinwentaryzowane są kable 

telemetryczne, gdyż nie wiadome jest ich pochodzenie. Pani dyrektor zgłasza kolejne mankamenty 

np. drzwi się obwieszają. Prace zostały wykonane zgodnie z zakresem prac, porysowane szyby 

zgłoszone są w ramach gwarancji.  

Radna Artur Wiatrak – czy te przewody elektryczne tak powinny być poprowadzane.   

Miłosz Zwierzyk – jeśli chodzi o pracownie informatyczne to prośba ze strony informatyków, aby 

przewody były w korytkach, aby coś ewentualnie dołożyć lub realizować warsztaty dla uczni.  

W tym punkcie rozpatrzono wnioski OSP Zduny o zakup sprzętu bojowego oraz utwardzenia 

nawierzchni przed remizą strażacką. Temat przedstawił Tomasz Chudy wnioski są jak najbardziej 

zasadne, pozostaje kwestia finansowa. Jeśli w budżecie będzie nadwyżka środków to wnioski zostaną 

zrealizowane.  
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Radny Robert Marciniak zaprosił Radnych na uroczysty odbiór auta dla OSP w Baszkowie w 27-01-

2024 r. o godz. 14.00. 

W programie eSesja w zakładce Informator Radnym przekazano uchwałę nr LIX/1226/23 SEJMIKU 

WOJEWÓDZTWA WIELKOPOLSKIEGO z dnia 18 grudnia 2023 r. w sprawie wyrażenia 

stanowiska związanego z apelami dotyczącymi wydłużenia terminów eksploatacji instalacji,  

w których następuje spalanie paliw stałych oraz pismo z WFOŚ z Poznania z dnia 21 grudnia 2023 r.  

w sprawie realizacji programu „Czyste powietrze”. 

Innych pytań, uwag nie wniesiono.  

Przewodnicząca Komisji OKiKF 

mgr Karolina Jankowska-Grzybek  

 

Przewodniczący Komisji ZOSiOŚ 

mgr Janusz Hyliński 

 

 Przygotowała:  

mgr Barbara Fornal 

Inspektor ds. obsługi RM  

  


